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 22 

Nasjonale og internasjonale saker 23 

Likestilling 24 

Forslag 7.1.0 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 25 

Linje 26.  26 

Stryke andre leddsetning som starter på linje 26 med "og vi mener [...]". 27 

Begrunnelse: fordi gender mainstreaming ikke har fungert og vi må hele tiden ha et bevisst forhold til 28 

og aktivt jobbe med likestilling og inkludering. 29 

 30 

Forslag 7.1.1 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 31 

Linje 34. Nytt avsnitt:  32 

FNs konvensjon om rettigheter til mennesker med nedsatt funksjonsevne (CRPD) forplikter staten til 33 

å sikre menneskerettighetene til personer med funksjonsnedsettelser, uten noen form for 34 

diskriminering. Norge ratifiserte konvensjonen i 2013, men den Høyre-ledede regjeringen har ikke 35 

sørget for at dette har blitt inkorporert i norsk lov. Oslos Arbeiderparti mener den må inkorporeres i 36 



norsk lov, på lik linje med FNs øvrige diskrimineringskonvensjoner om kvinnediskriminering og 37 

rasediskriminering. 38 

 39 

Forslag 7.1.2 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 40 

Linjenummer 38-39:  41 

(…) og det er kjønnsforskjeller i både i SYMPTOMER, diagnostisering og behandling.  42 

 43 

Forslag 7.1.3 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 44 

Linje 42:  45 

endre "motta" til "få tilbud om" 46 

Begrunnelse: ulikheten i tilbudet handler ikke om evnen til å motta, men hvilke helsetilbud som 47 

eksistere. 48 

Forslag 7.1.4 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 49 

Linje 42:  50 

Etter "gjennomgang" legge til "og igangsettes grunnforskning" 51 

Begrunnelse: en gjennomgang av kvinnehelse sier ikke så mye og vi trenger grunnforskning for å få 52 

ny innsikt og ikke ta utgangspunkt i den etablerte kunnskapen med mannen som normen 53 

Forslag 7.1.5 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 54 

Linje 49:  55 

setningen som starter med "Dagens [...]" og fortsetter på linje 50 bør strykes. 56 

Begrunnelse: Vi må slutte å snakke om reversering og heller tydeliggjøre hva vi vil og skal. 57 

Forslag 7.1.6 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 58 

Linje 54, 55, 56 strykes  59 

Begrunnelse: Henger ikke sammen med resten av brødteksten og overskriften. 60 

Forslag 7.1.7 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 61 

Linje 59: Nytt kulepunkt:  62 

• Jobbe for at FN-konvensjonen om rettigheter til mennesker med nedsatt funksjonsevne (CRPD) 63 

inkorporeres i norsk lov og realiseres i alle deler av samfunnet 64 

Forslag 7.1.8 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 65 

Linje 59, kulepunkt "Prioritere kvinnehelse sterkere slik at retten til et likeverdig tilbud av 66 

helsetjenester sikres" endres til "Sikre et likeverdig tilbud av  helsetjenester for kvinner" 67 

Begrunnelse: Prioritere sterkere sier ingenting, retten til et likeverdig tilbud eksisterer vel, men 68 

problemet er vel at det ikke er et likeverdig tilbud fordi vi ikke har nok kunnskap om kvinners helse 69 

Forslag 7.1.9 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 70 



Linje 60:  71 

Sette punktum etter kvinnehelse. 72 

Begrunnelse: altfor lange setning uten mening og "styrke forskning på kvinnehelse" kan fint stå fritt 73 

Forslag 7.1.10 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag (sekundært) 74 

Linje 60:  75 

teksten som starter med "og utarbeide en strategi [...]" flyttes til eget kulepunkt og endres til 76 

"utarbeide en strategi for kvinners helse og forebygging av helsemessige utfordringer" 77 

Begrunnelse: Oppramsingen gir ikke mening i et kulepunkt 78 

Forslag 7.1.11 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 79 

Linje 67: 80 

oppheve alle innskrenkninger av abortloven som er innført etter 2013 81 

Forslag 7.1.12. fra Camilla Brønnich Eikeland, Homonettverket 82 

LINJE 67: Forslag til klargjøring (avhengig av resonnementet bak): 83 

Oppheve innskrenkninger i abortlov og -forskrift innført av regjeringen Solberg 84 

Eventuelt  85 

Fjerne abortlovens paragraf 2a, som ble innført i 2019 og begrenser muligheten til fosterreduksjon. 86 

Kommentar: En opphevelse av alle innskrenkninger vil være det samme som å avvikle abortloven. Jeg 87 

regner med at det refereres til paragraf 2a, som omhandler fosterreduksjon. Om "innskrenkninger" 88 

også inkluderer endringen i abortforskriften av 2014, paragraf 18, der et foster defineres som 89 

levedyktig etter 22. svangerskapsuke, er dette noe som meg bekjent ble varslet av Stoltenberg II. 90 

Forslag 7.1.13 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 91 

Linje 67 92 

Stryke kulepunktet 93 

Begrunnelse: kulepunktene våre skal tydelig si noe om vår egen politikk - ikke kommentere andres 94 

politikk 95 

Forslag 7.1.14 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 96 

Linje 73  97 

stryke kulepunktet 98 

Begrunnelse: henger ikke sammen med resten av uttalelsen og overskriften - likestilling 99 

Forslag 7.1.15 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 100 

Linje 79: ERSTATTES MED 101 

•Øke bemanning av jordmødre på fødeavdeling, og i følgetjeneste, og utdanne flere jordmødre. 102 

Styrke lønnsbetingelsene i følgetjenesten, slik at jordmor faktisk får betalt for hele tiden hun bruker, 103 

og jobbe for økte stillingshjemler for kommunejordmødre. 104 



•Nytt: Opprettholde lokale og kvalitetssikrede fødetilbud, slik at reiseveien til fødeavdelinger ikke blir 105 

lang og usikker 106 

Forslag 7.1.16 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 107 

Linje 80, legge til 108 

både i tiden før fødsel og får oppfølging av mor og barn i etterkant av fødsel.  109 

Begrunnelse: Det skal være valgfritt å velge mellom oppfølging fra jordmor eller fastlege, i dag får 110 

man stort sett begge deler. Det trengs også nødvendig oppfølging i etterkant av opphold på barsel. 111 

Forslag 7.1.17 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 112 

Linje 89: 113 

Flyttes til helseuttalelse. Se forslag til egen tekst. 114 

Forslag 7.1.18 fra Homonettverket 115 

LINJE 94. Legge til nytt kulepunkt 116 

Oslo Arbeiderparti vil:  117 

- At personer med kjønnsinkongruens må sikres et tilpasset og faglig forsvarlig helsetjenestetilbud 118 

ved at de nasjonale faglige retningslinjene gjennomføres fullt ut og sikres nødvendig finansiering, 119 

blant annet til oppbygging av regionssentre i hver helseregion. 120 

Forslag 7.1.19 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 121 

Linje 95-99 122 

Stryk 123 

Begrunnelse: Forstår ikke hvorfor dette står i uttalelsen. Det er ivaretatt i kulepunkt linje 66 124 

Forslag 7.1.20 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 125 

Linje 104  126 

Stryke setningen som starter med "tilbud som gis er ofte tilpasse" 127 

Begrunnelse: Kommer ikke tydelig frem hvilket tilbud vi viser til og nyansen "for liten vektlegging av 128 

behovet" blir bare forvirrende.  Setningen før er klar nok på hvorfor det er et problem å være 129 

pårørende for pleietrengende. 130 

Forslag 7.1.21 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 131 

Linje 111  132 

stryke setningen som starter med "pårørende må i gjennom [...]" 133 

Begrunnelse: Kommer ikke tydelig frem hva dette dobbelte omsorgstiden er. Setningen før og etter 134 

står seg uten den setningen som foreslås å strykes, samt at det gjør budskapet tydeligere. 135 

Forslag 7.1.22 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 136 

Linje 116  137 

sette punktum etter "ivaretar pårørende" 138 



Begrunnelse: Fordi målet i neste leddsetning oppnås ikke ved bedre støtte og avlastningstilbud 139 

Forslag 7.1.23 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 140 

Linje 116 141 

Leddsetning som starter med "og som sikrer at menn" flyttes til eget kulepunkt og endres til "sikre at 142 

menn og kvinner kan ta likt ansvar for ulønnet omsorgsarbeid" 143 

Begrunnelse: fordi det må kanskje andre virkemidler til for å få til dette enn "bedre støtte- og 144 

avlastningstilbud" 145 

 146 

Forslag 7.1.24 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 147 

LINJE 140. Legg til: 148 

Utvide foreldrepengeordningen til 52 uker med 100 % 149 

Kommentar: Punktet ble vedtatt på årskvinnekonferansen. 150 

Forslag 7.1.25 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 151 

Linje 142  152 

stryke setningen frem t.o.m. "men" slik at setningen blir "Det er flest kvinner som utsettes for vold, 153 

voldtekt og vold i nære relasjoner og partnerdrap." 154 

Begrunnelse: Vi trenger ikke å fortelle verden at vi vet at vold rammer både menn og kvinner når 155 

poenget vårt er at det er flest kvinner som utsettes for vold. 156 

Forslag 7.1.26 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 157 

Linje 148  158 

endre setningen til "ForebyggingsARBEIDET må derfor styrkes." 159 

Begrunnelse: Det er ikke aspektet som må styrkes, men arbeidet. Alt kan ikke prioriteres - og hvis 160 

poenget er at arbeidet som gjøres virker, så må det styrkes og ikke prioriteres. Vesensforskjellen er i 161 

om det som finnes der er nok, men må bare prioriteres eller om vi mener at det må gjøres mer av 162 

det. 163 

Forslag 7.1.27 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 164 

Linje 168  165 

endre "prioritering" til ressurser 166 

Begrunnelse: vi kan vel ikke styrke en prioritering, men styrking av ressurser er mulig 167 

Forslag 7.1.28 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 168 

Linje 171  169 

endre "rekriminalisere" til "kriminalisere" forsøk på sexkjøp" 170 

Begrunnelse: Er det et poeng at det har vært kriminalisert tidligere? Blir tydeligere å si at vi vil 171 

kriminalisere. 172 



2. En sosialdemokratisk utenrikspolitikk i en verden der konfliktnivået og 173 

polariseringen øker 174 

Forslag 7.2.0 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 175 

Linje: 177 176 

Punktum etter proteksjonisme. Demokratiet i verden er i krise. 2020 var det 19 året på rad at 177 

demokratiet gikk tilbake i verden, og flertallet av verdens befolkning bor i dag i et fungerende 178 

demokrati. Siden da har høreradikale krefter forsøkt å hindre et fritt valg i USA og gjennomført 179 

militærkupp i Myanmar. Dette rammer. 180 

Begrunnelse: Å si at demokratiet er svekket er en sterk underdrivelse, det er under trussel fra ytre 181 

høyre. Det må partiet anerkjenne i sin utenrikspolitiske uttalelse. 182 

Forslag 7.2.1 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 183 

Linje: 201 – 202. Stryk kulepunktet og sett inn: 184 

“Bidra i arbeidet med å utvikle FN-organisasjonen, verdensbanken og IMF.” 185 

Begrunnelse: En mer forståelig setning. 186 

Forslag 7.2.2 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 187 

Linje 208 -209 188 

Legge til etter punktum:  “En forutsetning for disse forhandlingene er at de foregår med fullt innsyn 189 

og representasjon fra den internasjonale fagbevegelsen.” 190 

Begrunnelse: Mye av skepsisen rundt nye internasjonale handelsavtaler er at forhandlingene skjer 191 

bak lukkete rom, hvor arbeidstakersiden ikke har representasjon. Dette svekker legitimiteten til 192 

internasjonalismen og demokratiske prosesser. 193 

Forslag 7.2.3 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 194 

Linje: 252 195 

Stryke "på sikt". 196 

Begrunnelse: Hvorfor på sikt? det er like kontroversielt inni NATO om 10 år som i morgen. Rart å 197 

vente med å ha ambisjon. 198 

Forslag 7.2.4 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 199 

Linje: 260 200 

Stryke "under press" og legge til "i krise".  201 

Begrunnelse: Demokratiet og folkeretten er i krise, og det bør ikke omtales som at det bare er 202 

utfordret. 203 

Forslag 7.2.5 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 204 

Linje: 261 - 262 205 

Stryke "i flere land er det økt press på" og legge til etter minioritetsgrupper, " under angrep". 206 

Begrunnelse: Økt press er en for vag beskrivelse av demokratiet 207 



Forslag 7.2.6 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 208 

Linje: 264 – 268, stryk alt og legg til  209 

Demokratiet er under angrep over hele verden, nå også i Europa. Ungarn og Polen har beveget seg i 210 

en autoritær retning, hvor Ungarn i dag er et klassifisert hybridregime. Vår allierte, Tyrkia, har brutt 211 

folkeretten etter deres invasjon av Rojava og president Erdogan sitt regime har fengslet tusenvis uten 212 

lov og dom.  213 

Begrunnelse: Tydeligere og mindre UDifisert. 214 

Forslag 7.2.7 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 215 

Linje: 281 216 

legge til "og aktivister" 217 

Begrunnelse: Erdogan har brutalt angrepet fredelige studentprotester etter at presidenten mekket 218 

en konservativ partikamerat rektorstillingen ved bosporos universitetet. Protestantene har blitt kalt 219 

terrorister og fengslet uten dom.  220 

I tillegg har rektoren i etterkant forbydd LHBT+ organisasjoner på campusen. 221 

Forslag 7.2.8 fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 222 

Linje 350. Legge til nytt kulepunkt: 223 

- At Norge uttrykker sin klare forventning til Biden-administrasjonen i USA at de skal flytte sine 224 

israelske ambassade ut av Jerusalem igjen.  225 

Begrunnelse: Om USA er tilbake så får de starte å respektere menneskerettighetene de også. 226 

3. Grønn, effektiv og rettferdig klimaomstilling 227 

Forslag 7.3.0 Fra Erik Orskaug, Stovner Vestli arbeiderpartilag 228 

LINJE 480. Erstatte linje med: 229 

At prisen på utslipp av CO2 trappes opp gradvis slik at alternativene til fossile løsninger blir billigere 230 

relativt sett. CO2-avgiften vil være det viktigste enkelttiltaket for å redusere klimagassutslippene og 231 

opptrappingen må ses i sammenheng med den samlede effekten av de andre klimatiltakene for å nå 232 

de forsterkede utslippsmålene i årene fram til 2030. 233 

Kommentar:  234 

CO2-avgiften må trappes opp 235 

Det vil vekke oppsikt om vi foreslår en langt svakere økning i CO2-avgiften enn det regjeringen gjør i 236 

Klimaplan 2021-2030. En økning på 10 pst årlig fram til 2030 gir en for svak økning i avgiften og 237 

effekten på utslippskutt blir svak. Avgiften vil med en slik opptrapping være under 1350 kroner i 2030 238 

og en rekke utslippstiltak vil ikke bli gjennomført fordi det fortsatt er billigere for virksomheten å 239 

fortsette utslippene og betale avgiften. Klimakur 2030 viste at en i hvert fall bør ha en opptrapping til 240 

1700 kroner. Selv med Klimaplanens opptrapping til 2000 kroner i 2030 vil avgiften ikke utløse mer 241 

enn 1/3 av nødvendige utslippskutt før 2030. Redaksjonskomiteens forslag om en årlig økning på 10 242 

pst vil øke kravene til alle andre typer utslippskutt som enten må gjennomføres ved regulering og 243 

forbud eller gjennom dyrere tiltak over statsbudsjettet. 10-pst-forslaget øker med andre ord kravet 244 



til andre utslippskutt betydelig. Et 10-pst.forslag øker også kravene til andre effektive klimatiltak 245 

tidlig i tiårsperioden. 246 

Jeg er også uenig i at bensin og diesel skal slippe unna med 5 pst økninger per år, det vil legger enda 247 

mer press på den statlige subsidierte elbilpolitikken. 248 

For å unngå åpen uenighet om hvor stor økningen i CO2-avgiften bør være, kan vi foreslå en 249 

forsterket formulering uten tallfesting, men hvor CO2-avgiften trekkes fram som det mest sentrale 250 

virkemiddelet som skal bidra til at vi når de forsterkede klimamålene i 2030. 251 

Forslag 7.3.1 fra Andreas Halse, bystyregruppa og EKVAP 252 

Linje 492. Legge til nytt kulepunkt 253 

Bygge ut strømnettet for å redusere flaskehalser som skaper kunstig høye priser 254 

Forslag 7.3.2 fra Andreas Halse, bystyregruppa og EKVAP 255 

Linje 492. Legge til nytt kulepunkt 256 

Øke den statlige støtten til energisparingstiltak i husholdningene, så den minst tilsvarer avgiften som 257 

betales inn til ENOVA.  258 

Forslag 7.3.3 fra Andreas Halse, bystyregruppa og EKVAP 259 

Linje 492 nytt kulepunkt 260 

Satse på digitalisering og utvikling av nye teknologier som kan bidra til redusere både strømforbruk 261 

og effektbruk. 262 

Forslag 7.3.4 fra Andreas Halse, bystyregruppa og EKVAP 263 

Linje 527 – 533 endres til 264 

I forbindelse med en ny petroleumsmelding for 2020-tallet må vilkårene for petroleumsnæringen og 265 

betydningen for norsk økonomi gjennomgås. Målet må være et skatte- og forvaltningsregime som 266 

reduserer risikoen for den norske stat, og øker evnen til omstilling til nye næringer. Særordninger 267 

som leterefusjonsordningen og friinntekten må over tid trappes ned. 268 

Forslag 7.3.5. Fra Anne Nyeggen, Forum for Grønn Vekst 269 

Erstatte linje 527 med følgende: 270 

Oppdatere petroleumsskatteregimet med sikte på at petroleumsnæringen får insentiver til å 271 

fokusere sine unike ressurser, kompetanse og arbeidskraft mot lav- og nullutslippsløsninger, samt 272 

vurdere hvordan vi kan redusere olje- og gassavhengighet og langsiktig risiko i norsk økonomi. 273 

Gjennomgangen må vurdere om leterefusjonsordningen og friinntekten fortsatt er formålstjenlige i 274 

lys av Norges økende økonomiske klimarisiko, som følger av den stadig raskere energiomstillingen i 275 

våre viktigste markeder. 276 

Forslag 7.3.6 fra Andreas Halse, bystyregruppa og EKVAP 277 

Linje 591 nytt kulepunkt: 278 

Legge til rette for mer energiintensiv industri i Norge gjennom økt fornybar kraftproduksjon 279 

Forslag 7.3.7 fra Andreas Halse, bystyregruppa og EKVAP 280 



Linje 591 nytt kulepunkt: 281 

Legge til rette for mer vindkraft på land. 282 

Forslag 7.3.8 fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilag 283 

LINJE 594-595: Legge til nytt kulepunkt  284 

•Påse, både verbalt og skriftlig, i alle fora hvor vi opptrer, at land ikke behandler minoriteter 285 

annerledes enn sin majoritetsbefolkning. 286 

Forslag 7.3.9 fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilag 287 

LINJE 594-595: Legge til nytt kulepunkt  288 

•Handelsavtaler inngås kun med nasjoner som respekterer menneskerettighetene og de 289 

demokratiske prinsipper. 290 

Forslag 7.3.10 fra Andreas Halse, bystyregruppa og EKVAP 291 

Linje 599. Legge til nytt kapittel 292 

En rettferdig og miljøvennlig avgiftspolitikk 293 

De med høyest inntekt har også det høyeste forbruket. Men selv om det betyr at avgifter betales 294 

aller mest av de som har mest, så kan betydningen for privatøkonomien være større for de som har 295 

minst. Det betyr at vi må tenke over hvordan avgiftene innrettes for å sørge for at de bidrar til 296 

mindre utslipp samtidig som at de er sosialt rettferdige.  297 

Vi ønsker å endre strømavgiften så den blir mer rettferdig og i større grad oppmuntrer til redusert 298 

forbruk. Det betyr at avgiften bør være lav for de første 5000 kwh en husholdning bruker, og høyere 299 

enn i dag for strømforbruk over 20.000 kwh i året. Samtidig bør det settes et tak på strømavgiften, 300 

som gjør at den bortfaller når spotprisen på strøm overstiger en gitt sum, for eksempel 1 kr/kwh. 301 

Flyavgiftene bør gjøres mer progressive. Oslo Arbeiderparti ønsker å øke avgiftene mellom de store 302 

byene i Sør-Norge, der tog er et reelt alternativ. Vi ønsker å utrede et system der avgiften blir høyere 303 

for hver tur man flyr, så storforbrukerne betaler klart mer enn vanlige reisende. 304 

 305 

Forslag 7.3.11 fra Andreas Halse, bystyregruppa og EKVAP 306 

Linje 633, Ny første setning 307 

Bidra til at vi når målet om at alle fabrikknye personbiler og lette varebiler er utslippsfri klart tidligere 308 

enn 2025, ved å øke CO2-avgiften for nye biler.  309 

 310 

Forslag 7.3.12 fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilag 311 

LINJE 640. Legge til nytt kulepunkt: 312 

Redusere utslipp fra innlands flytrafikk mellom de store byene ved å forbedre tilbudet og korte ned 313 

reisetiden på regionsbanene. Flere sovevogner, vogner tilpasset pendlere, utbygging av full 314 

internettdekning og utbygging av allerede vedtatte jernbanestrekninger som Ringeriksbanen er 315 

virkemidler som vil flytte reisende over fra fly til tog. 316 



4. Boligpolitikk 317 

Forslag 7.4.0 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 318 

LINJE 676-677. Erstatt setningen med:  319 

Kommunens plan- og byggesaksbehandling må bli mer effektiv. Økt digitalisering og bedre samarbeid 320 

på tvers av mindre kommuner vil sikre bedre utnyttelse av kompetanse og ressurser. 321 

Forslag 7.4.1 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 322 

LINJE 676-677: Erstatt setningen med:  323 

Kommunens plan- og byggesaksbehandling må bli mer effektiv. Økt digitalisering og bedre samarbeid 324 

på tvers av mindre kommuner vil sikre bedre utnyttelse av kompetanse og ressurser.  325 

Forslag 7.4.2 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 326 

LINJE 678: Erstatt setningen med:  327 

Husbankens må få et samfunnsoppdrag der utvikling av ulike boformer og veier inn i boligmarkedet 328 

er en del av Husbankens oppdrag.  329 

 330 

Forslag 7.4.3 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 331 

LINJE 678: Erstatt setningen med:  332 

Husbankens må få et samfunnsoppdrag der utvikling av ulike boformer og veier inn i boligmarkedet 333 

er en del av Husbankens oppdrag.  334 

Forslag 7.4.4 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 335 

LINJE 682: Erstatt andre setning med: 336 

Kredittdrevet boligprisvekst gjør at boligkjøpere tar opp lån de kan ha vanskeligheter med å betjene.   337 

Forslag 7.4.5 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 338 

LINJE 682: Erstatt andre setning med: 339 

Kredittdrevet boligprisvekst gjør at boligkjøpere tar opp lån de kan ha vanskeligheter med å betjene.   340 

Forslag 7.4.6 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 341 

LINJE 685-691: Stryk og erstatt med: 342 

Gjeldsgraden i Norge må reduseres, men vi bør samtidig unngå å ekskludere enkelte fra å bli 343 

boligkjøpere. Boliglånsforskriften har hatt en viktig innvirkning på å dempe prisveksten i 344 

boligmarkedet. Boliglånforskriften er et viktig virkemiddel for å redusere den samlede 345 

husholdningsgjelden, men endringer må skje uten å ramme vanlige boligkjøpere.  Virkemidler som 346 

høyt egenkapitalkrav på sekundærboliger og det å inkludere bil, fritidsbåt mv i forskriften bør brukes.  347 

Vi mener fleksibilitetskvoten utelukkende burde vært for førstegangskjøpere og folk som står i en 348 

krevende økonomisk situasjon, enn at den skal favne alle som i dag.  349 

Kommentar: teksten som står der er fagintern og presenterer hypoteser uten å mene noe. Vi bør 350 

være tydelige på at gjeldsgraden i norske husholdninger må ned, virkemidlene må ikke gjøre det 351 



vanskeligere for folk med vanlig inntekt, det må bli dyrere å kjøpe sekundærbolig, fleksibilitetskvoten 352 

bør vurderes utelukkende for førstegangskjøpere og andre som står i en krevende situasjon. 353 

Forslag 7.4.7 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 354 

LINJE 685-691: Stryk og erstatt med: 355 

Gjeldsgraden i Norge må reduseres, men vi bør samtidig unngå å ekskludere enkelte fra å bli 356 

boligkjøpere. Boliglånsforskriften har hatt en viktig innvirkning på å dempe prisveksten i 357 

boligmarkedet. Boliglånforskriften er et viktig virkemiddel for å redusere den samlede 358 

husholdningsgjelden, men endringer må skje uten å ramme vanlige boligkjøpere.  Virkemidler som 359 

høyt egenkapitalkrav på sekundærboliger og det å inkludere bil, fritidsbåt mv i forskriften bør brukes.  360 

Vi mener fleksibilitetskvoten utelukkende burde vært for førstegangskjøpere og folk som står i en 361 

krevende økonomisk situasjon, enn at den skal favne alle som i dag.  362 

Kommentar: teksten som står der er fagintern og presenterer hypoteser uten å mene noe. Vi bør 363 

være tydelige på at gjeldsgraden i norske husholdninger må ned, virkemidlene må ikke gjøre det 364 

vanskeligere for folk med vanlig inntekt, det må bli dyrere å kjøpe sekundærbolig, fleksibilitetskvoten 365 

bør vurderes utelukkende for førstegangskjøpere og andre som står i en krevende situasjon.  366 

Forslag 7.4.8 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 367 

LINJE 699: Stryk siste setning. Evnt skriv i in klartekst hva grunnrenten faktisk viser. 368 

Forslag 7.4.9 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 369 

LINJE 699: Stryk siste setning. Evnt skriv i in klartekst hva grunnrenten faktisk viser. 370 

Forslag 7.4.10 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 371 

LINJE 702-704: Styrk hele avsnittet og erstatt med: 372 

Bygg- og eiendomsbransjen er en skjult utslippskjempe. I dag regnes gjerne utslipp fordelt på 373 

industri, transport og oppvarming av bygg. Dette reflekterer ikke det reelle fotavtrykket bransjen 374 

bidrar til gjennom materialer og transport som bestilles, bygg som rives eller tilrettelegging i boliger 375 

og arbeidsplasser. Byggsektoren står f.eks. for innkjøp av 40 prosent av materialressursene. Det blir 376 

en viktig oppgave å sikre at potensialet for utslippskutt utløses både ved å gjøre sirkulærøkonomi i 377 

bygge og rehabiliteringsarbeid mer lønnsomt, men også å stille forutsigbare krav til bransjen. 378 

Forslag 7.4.11 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 379 

LINJE 702-704: Styrk hele avsnittet og erstatt med: 380 

Bygg- og eiendomsbransjen er en skjult utslippskjempe. I dag regnes gjerne utslipp fordelt på 381 

industri, transport og oppvarming av bygg. Dette reflekterer ikke det reelle fotavtrykket bransjen 382 

bidrar til gjennom materialer og transport som bestilles, bygg som rives eller tilrettelegging i boliger 383 

og arbeidsplasser. Byggsektoren står f.eks. for innkjøp av 40 prosent av materialressursene. Det blir 384 

en viktig oppgave å sikre at potensialet for utslippskutt utløses både ved å gjøre sirkulærøkonomi i 385 

bygge og rehabiliteringsarbeid mer lønnsomt, men også å stille forutsigbare krav til bransjen. 386 

Forslag 7.4.12 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 387 

LINJE 709-710 +711 +714-715: Styrkes og erstattes med 388 



Gi Husbanken et tydelig mandat i å utvikle nye boformer og legge til rette for nye veier inn i 389 

boligmarkedet. 390 

Kommentar: alle de 3 punktene handler om det samme. 391 

Forslag 7.4.13 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag  392 

LINJE 709-710 +711 +714-715: Styrkes og erstattes med 393 

Gi Husbanken et tydelig mandat i å utvikle nye boformer og legge til rette for nye veier inn i 394 

boligmarkedet. 395 

Kommentar: alle de 3 punktene handler om det samme. 396 

Forslag 7.4.14 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 397 

LINJE 712: Erstatt punktet med 398 

Øke bostøtten, men innrette den slik at det alltid vil lønne seg å jobbe 399 

 400 

Forslag 7.4.15 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 401 

LINJE 712: Erstatt punktet med 402 

Øke bostøtten, men innrette den slik at det alltid vil lønne seg å jobbe 403 

Forslag 7.4.16 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 404 

Linje 712  405 

sette punktum etter "øke bostøtten" og stryke alt ett det. 406 

Begrunnelse: tak gir seg selv når det er en bostøtteordning med visse kriterier. Det er ikke grensen 407 

som er avgjørende for at det skal lønne seg å jobbe, men bl.a. kriteriene sett i sammenheng med 408 

grensa for husleie - Oslo er et godt eksempel på dette hvor husleiene er høyere enn gjennomsnittet 409 

for resten av landet. 410 

Forslag 7.4.17 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 411 

LINJE 716: Punktet må flyttes til en annen overskrift da dette ikke handler om Husbanken men 412 

kommunens virkemidler.  413 

Punktet flyttes til linje 743. 414 

Forslag 7.4.18 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 415 

LINJE 716: Punktet må flyttes til en annen overskrift da dette ikke handler om Husbanken men 416 

kommunens virkemidler.  417 

Punktet flyttes til linje 743. 418 

Forslag 7.4.19 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 419 

Linje 718  420 

mangler en "L" i bomiljøarbeidet 421 

Forslag 7.4.20 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 422 



Linje 721  423 

stryke "som ikke har en foreldrebank" 424 

Begrunnelse: hvordan skal en skille på hvem som har en såkalt foreldrebank? Det er vel også en del 425 

som arver penger fra besteforeldre, tanter og andre familiemedlemmer. 426 

Forslag 7.4.21 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 427 

LINJE 729-730: Styrk alt etter komma. 428 

Kommentar: Det er da umulig for en som eier utleiebolig å vite om fremtidige leietakere egentlig 429 

heller vil eie i stedet for å leie. Skal staten kreve at leietaker må sende bekreftelse til myndighetene 430 

om at de leier fordi det er best for dem akkurat nå? 431 

Forslag 7.4.22 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 432 

LINJE 729-730: Styrk alt etter komma. 433 

Kommentar: Det er da umulig for en som eier utleiebolig å vite om fremtidige leietakere egentlig 434 

heller vil eie i stedet for å leie. Skal staten kreve at leietaker må sende bekreftelse til myndighetene 435 

om at de leier fordi det er best for dem akkurat nå? 436 

Forslag 7.4.23 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 437 

Linje 737  438 

stryke hele kulepunktet 439 

Begrunnelse: Vi er ikke et parti som vil og kan bestemme på denne måten over privatpersoners 440 

eiendom. Dette forslaget opphever privat eiendomsrett. 441 

Forslag 7.4.24 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 442 

LINJE 738: Styrk alt etter komma. 443 

Kommentar: Hvordan «hovedregel» skal tolkes er opp til fagfolk å bekrive. 444 

Forslag 7.4.25 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 445 

LINJE 738: Styrk alt etter komma. 446 

Kommentar: Hvordan «hovedregel» skal tolkes er opp til fagfolk å bekrive. 447 

Forslag 7.4.26 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 448 

LINJE 745-46: Stryk og erstatt med 449 

Kommunens plan- og byggesaksbehandling må bli mer effektiv. Økt digitalisering og bedre samarbeid 450 

på tvers av mindre kommuner vil sikre bedre utnyttelse av kompetanse og ressurser 451 

Forslag 7.4.27 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 452 

LINJE 745-46: Stryk og erstatt med:  453 

Kommunens plan- og byggesaksbehandling må bli mer effektiv. Økt digitalisering og bedre samarbeid 454 

på tvers av mindre kommuner vil sikre bedre utnyttelse av kompetanse og ressurser 455 

Forslag 7.4.28 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 456 



LINJE 756: Stryk og erstatt med 457 

Utarbeide en nasjonal mal for klimagassutslippregnskap 458 

Kommentar: vi kan ikke ha mange ulike måter å regne dette på. Det må være likt i hele landet. 459 

Arbeidet er i gang.  460 

Forslag 7.4.29 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 461 

LINJE 756: Stryk og erstatt med 462 

Utarbeide en nasjonal mal for klimagassutslippregnskap 463 

Kommentar: vi kan ikke ha mange ulike måter å regne dette på. Det må være likt i hele landet. 464 

Arbeidet er i gang.  465 

Forslag 7.4.30 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 466 

LINJE 760: Styrk 467 

Forslag 7.4.31 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 468 

LINJE 760: Styrk 469 

 470 

Forslag 7.4.32 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 471 

LINJE 762: Styrk og erstatt med 472 

Endre skatte- og avgiftssystemet slik at det ikke er dyrere å velge gjenbruk fremfor riving. 473 

Forslag 7.4.33 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 474 

LINJE 762: Styrk og erstatt med 475 

Endre skatte- og avgiftssystemet slik at det ikke er dyrere å velge gjenbruk fremfor riving. 476 

Forslag 7.4.34 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 477 

LINJE 764: Legg til følgende nye kulepunkter 478 

Tilføye miljøbygg som formål i § 7 i Eigedomsskattelova, slik at kommunen får hjemmel til å gi 479 

insentiver for grønne bygg gjennom helt eller delvis fritak fra eiendomsskatt. 480 

Justere Teknisk forskrift og være pådriver for endring av EUs byggevareforordning slik at det blir 481 

enklere å rehabilitere og unngå riving 482 

Gi kommunene hjemmel i plan og bygningsloven til å kreve fossilfrie byggeplasser ved nye 483 

reguleringer. 484 

Utarbeide en plan for hvordan man skal realisere 10 TWh energisparing i bygg innen 2030 fra dagens 485 

nivå på 80 TWh. Planen må inneholde en konkret nedtrappingsplan for energibruk og en 486 

virkemiddelpakke med eksisterende og nye virkemidler for å realisere målet. 487 

Enovas nåværende støtteordninger for yrkesbygg og boligblokker må videreføres, frem til en konkret 488 

nedtrappingsplan i bygg er utarbeidet og godkjent av Stortinget. 489 

Forslag 7.4.35 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 490 



LINJE 764: Legg til følgende nye kulepunkter 491 

Tilføye miljøbygg som formål i § 7 i Eigedomsskattelova, slik at kommunen får hjemmel til å gi 492 

insentiver for grønne bygg gjennom helt eller delvis fritak fra eiendomsskatt. 493 

Justere Teknisk forskrift og være pådriver for endring av EUs byggevareforordning slik at det blir 494 

enklere å rehabilitere og unngå riving 495 

Gi kommunene hjemmel i plan og bygningsloven til å kreve fossilfrie byggeplasser ved nye 496 

reguleringer. 497 

Utarbeide en plan for hvordan man skal realisere 10 TWh energisparing i bygg innen 2030 fra dagens 498 

nivå på 80 TWh. Planen må inneholde en konkret nedtrappingsplan for energibruk og en 499 

virkemiddelpakke med eksisterende og nye virkemidler for å realisere målet. 500 

Enovas nåværende støtteordninger for yrkesbygg og boligblokker må videreføres, frem til en konkret 501 

nedtrappingsplan i bygg er utarbeidet og godkjent av Stortinget. 502 

5. Arbeidsliv  503 

Forslag 7.5.0 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 504 

Linje 768. Endre til 505 

Arbeidslivet er den viktigaste arenaen for utjamning og økonomisk tryggleik 506 

Begrunnelse: Arbeidslivet er grunnlaget og forutsetningen for velferdsstaten, det finnes ingen 507 

viktigere arena for utjevning 508 

Forslag 7.5.1 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 509 

Linje 772. Endre til: 510 

“Føresetnaden for dette er at arbeidslivet er organisert, regulert og velordna” 511 

Begrunnelse: Sosial dumping er et begrep som ofte brukes uten innhold. Det bør omskrives strykes 512 

eller defineres grundigere. 513 

Forslag 7.5.2 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 514 

Linje 794:  515 

At Oslomodellen må danne grunnlaget for en ny Norgesmodell med nasjonale seriøsitetskrav for 516 

offentlige og større private anbud og kontrakter, og ha et grunnlag som også kan omfatte flere 517 

bransjer enn i dag. 518 

Forslag 7.5.3 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 519 

Linje 796. Nytt kulepunkt:  520 

At Arbeidstilsynet blir betydelig styrket for å kunne følge opp arbeidslivskriminalitet bedre og mer 521 

gjennomgripende 522 

 523 

Forslag 7.5.4 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 524 

Linje 799 525 



Stryk kulepunktet 526 

Begrunnelse: Dette er allerede godt regulert i aml og tariffavtaler 527 

Forslag 7.5.5 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 528 

Linje 805, kulepunkt 5, Endre til:  529 

- Dobla fagforeningsfrådraget i inntektsskatten for å sørgje for at fleire fagorganiserer seg 530 

Begrunnelse: mer forståelig setning 531 

Forslag 7.5.6 Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 532 

Linje 808. Endre:  533 

Som en del av trepartssamarbeidet gjennomgå og styrke kravene til forsvarlig arbeidsmiljø ved bruk 534 

av hjemmekontor, et alternativ som kun skal benyttes som supplement til en hovedarbeidsplass 535 

 536 

Forslag 7.5.7 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 537 

Linje 808 – 809.Endre til: 538 

“Sette ned eit utval med partene i arbeidslivet for å kome med eit forslag til styrkede rettar for 539 

arbeidstakarar på heimekontor” 540 

Begrunnelse: Det handler ikke bare om arbeidstakeres arbeidsmiljø, dersom sjefen skal spare penger 541 

på at arbeiderne gjør om hjemmet sitt til en arbeidsplass så skal de kompenseres. 542 

Forslag 7.5.8 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 543 

Linje 823. Legge til nytt kulepunkt: 544 

- Sette ned eit utval til å arbeide og vurdere nye strafferammar for brudd på arbeidsmiljøloven hjå 545 

arbeidsgiverne. 546 

Begrunnelse: I 2020 var første gang en arbeidsgiver ble dømt til fengselsstraff for sine brudd på AML, 547 

men ekstremt kort soning. Det er et reelt problem at arbeidsgiverne ikke behøver å bekymre seg om 548 

å følge AML når det ikke har store konsekvenser for dem å bli tatt. Et utvalg kan se og vurdere nye 549 

strafferammer 550 

Forslag 7.5.9 fra Magnus Buflod, St. Hanshaugen Arbeiderparti, 551 

Forslag til nytt punkt på linje 823 i hefte 11 552 

Forslaget har sammenheng med linje 1414-1416 i partiprogrammet. 553 

• Styrke retten til heltid og styrke fortrinnsretten til økt stilling i arbeidsmiljøloven ved å heve 554 

terskelen for hva som utgjør «vesentlige ulemper» og innføre en prioritetsregel mellom 555 

fortrinnsberettigede i loven.     556 

Begrunnelse: 557 

Heltidsarbeid gir mulighet for økonomisk selvstendighet, og med friheten dette gir, kan 558 

arbeidstakerne fritt velge hvordan de vil organisere livet sitt. Heltidsarbeid er derfor et viktig premiss 559 

for å oppnå reell likestilling mellom kjønnene.  560 



I mange bransjer organiseres arbeidet rundt deltidsarbeid. Det gir arbeidsgiverne en kostnadsfri 561 

arbeidskraftreserve. For samfunnet innebærer denne måten å organisere driften på et 562 

samfunnsøkonomisk tap fordi arbeidskraften ikke utnyttes fullt ut. For den enkelte innebærer 563 

deltidsarbeid redusert lønnsinntekt, reduserte rettigheter til ulike sosiale ytelser og reduserte 564 

muligheter til økonomisk selvstendighet. Deltidsarbeid er særlig utbredt i kvinnedominerte yrker, og 565 

en styrking av deltidsansattes fortrinnsrett er derfor et viktig virkemiddel i likestillingsarbeidet.  566 

Skal vi som samfunn sikre likestilling, må vi derfor ha lovregler som hindrer arbeidsgiverne å 567 

organisere driften rundt deltidsstillinger på samme måte som vi har satt regler for å hindre at 568 

arbeidsgiver organiserer sin virksomhet rundt løsarbeidere. Vi må ha lovregler som understøtter den 569 

retning vi vil at samfunnet skal utvikle seg i. Mens arbeidsmiljøloven allerede inneholder en rekke 570 

rettigheter for de som har behov for å arbeide deltid, gir loven fortsatt for dårlig vern for 571 

deltidsansatte som ønsker å utvide sin deltidsstilling til hel stilling.  572 

Dagens arbeidsmiljølov stiller relativt små krav til arbeidsgivers konkretisering av negative virkninger 573 

før fortrinnsrett er utelukket ved deling av stilling. Dermed vil bransjer med høyt innslag av deltid 574 

kunne fortsette som før. Loven bør skjerpes slik at arbeidstaker har fortrinnsrett til utvidet stilling så 575 

lenge arbeidsgiver får dekket sitt arbeidskraftbehov. Bare på den måten kan loven bidra til endring i 576 

virksomheter som har organisert driften rundt deltidsstillinger, slik helsesektoren er et godt 577 

eksempel på.    578 

Dagens arbeidsmiljølov inneholder heller ingen prioriteringsregel som gir domstolen mulighet til å 579 

foreta valg, når flere ansatte krever fortrinnsrett til samme stilling. Når loven ikke inneholder noen 580 

prioritetsregel, er konsekvensen at domstolen ikke kan gi dom for utvidet stilling, slik det har vært 581 

forutsatt. Det bør derfor vedtas en lovbestemmelse som gir veiledning for hvem som skal ansettes 582 

når arbeidsgiver ikke har foretatt valg mellom flere fortrinnsberettigede.   583 

Forslag 7.5.10 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 584 

Linje 827 585 

Endre “svak kompetanse” til “låg formell kompetanse” 586 

Begrunnelse: Kompetanse som kan være mye forskjellig er ikke nødvendigvis svak eller sterk, men 587 

formell kompetanse er det som oftest har betydning på arbeidsmarkedet 588 

Forslag 7.5.11 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 589 

Linje 839-840. Endre setningene som starter med: Kriser har…til:  590 

“Kriser fører samfunnet inn i omstilling og fornying, og det kjem til å skje denne gongen også. Det er 591 

avgjerande at vi brukar politiske verkemiddel til å styre omstillinga i ein sosial retning og mot eit 592 

seriøst og organisert arbeidsliv” 593 

Begrunnelse: Kriser gir ikke, de tar og de krever av oss. Politikk er virkemiddelet for å styre den 594 

omstillingen som kreves, og som komemr om vi vil eller ikke, i riktig retning. 595 

Forslag 7.5.12 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 596 

Linje 849. Nytt avsnitt: 597 

Det er vesentleg at vi beholder de statlige arbeidsplassene i Oslo, både med tanke på ivareta 598 

fagmiljøene, men også sett i lys av arbeidsledighetskrisen som følge av pandemien. 599 

Forslag 7.5.13 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 600 



LINJE 855:  601 

Styrk siste delsetning (og midlar må bli øyremerka….) 602 

Forslag 7.5.14 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 603 

linje 856, legge til nytt kulepunkt: 604 

Statlige arbeidsplasser må beholdes i Oslo. Direktorater og andre statlige virksomheter bør i større 605 

grad lokaliseres i områder med levekårsutfordringer, og bruke disse arbeidsplassene som del av 606 

helhetlig områdeutvikling. 607 

Begrunnelse: Det tar tid å bygge opp fagmiljøer, og det er viktig at vi beholder etablerte fagmiljøer. 608 

Forslag 7.5.15 Fra Tone Tellevik Dahl, Sagene Arbeiderpartilag 609 

LINJE 857: Endres til 610 

…., både gjennom krav i offentlig anbud, innretning på skatter og avgifter som fremmer 611 

sirkulærøkonomi og miljøvennlige løsninger, og gjennom ulike støttetiltak 612 

Forslag 7.5.16 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 613 

Linje: 868. Legge til: 614 

Retten til arbeidsfri 615 

Gjennom 8 år har de borgerlige partiene brukt regjeringstiden til å svekke AML. Oslo Ap ønsker et 616 

bedre samfunn. Vi vil bygge et land med et sterkere fellesskap, hvor alle skal ha muligheten til å leve 617 

gode og frie liv. Produktiviteten til oss arbeidstakere er enorm i Norge. Gjennom den høye 618 

produktiviteten sikrer vi at arbeidstokken er konkurransedyktig på et internasjonalt marked, men vi 619 

ser nå at arbeidstakere stadig blir presset til å bryte skillet mellom arbeidstid og arbeidsfri. 620 

Gjennom apper, opplæringsspill, telefoner og E-post er avstanden mellom arbeidsgiver og 621 

arbeidstaker blitt mindre. Det er positivt at vi benytter oss av teknologiutviklingen til modernisering, 622 

men det må forekomme under regulerte former. Vi kan ikke ha et arbeidsliv hvor arbeidstakere 623 

opplever at de aldri er helt utenfor arbeidsplassen sin. Arbeiderbevegelsen har alltid stått i bresjen 624 

for at arbeidere skal ha bedre lønn og vilkår på arbeidsplassen, men også friheten til å være et helt 625 

menneske utenfor jobben. Arbeidsfri er grunnleggende for at mennesker skal leve lykkelige liv, en 626 

verdi som må styrkes og utvikles. 627 

Oslo Ap mener at: 628 

-          Det må settes ned et utvalg bestående av representanter fra LO og LO-forbundene til å komme 629 

med konkrete tiltak for hvordan stortinget kan sikre arbeidstakeres rett til arbeidsfri i AML. 630 

-          Innføre en paragraf i AML som regulerer kommunikasjon mellom arbeidstaker og arbeidgiver 631 

under definisjonen av arbeidsfri. 632 

-          Utvide politiet og påtalemyndighetenes sanksjonsmuligheter for arbeidsgivere som bryter med 633 

rettighetene til arbeidsfri. 634 

En trygg handelssektor 635 

Arbeidslivet vil alltid være i endring, som påvirker maktbalansen mellom arbeidsgiver og 636 

arbeidstaker. Det er Arbeiderpartiets oppgave å sikre makten til arbeidstakere gjennom politikk. I 637 



butikkbransjen har vi gjennom flere år sett en farlig utvikling. Kjøpmannsrollen blir utnyttet av store 638 

konsern som Norgesgruppen og Rema 1000 AS gjennom franchiseprinsippet. Matvare og 639 

detaljvarehandelen er bransjer med stor konkurranse, det er små summer som kan skille mellom rød 640 

og grønn bunnlinje. For å sikre seg fra risiko har konsernsjefene utviklet system hvor det ikke er dem 641 

som ender med økonomiske tap. 642 

I dagens franchisesystem så er det fullt mulig at en kjøpmann eller butikksjef ikke eier butikklokale, 643 

eller møblene som er nødvendig i butikklokalet. Alt hen eier er firmaet som er sterkt regulert av 644 

konsernet for å kunne bruke konsernavnet og innkjøpsavtalene. Det vil si at kjøpmannen ikke har noe 645 

makt over egen bedrift, sitter med alt ansvaret for personal, må betale inn en andel av overskuddet 646 

og sitter igjen med alt underskudd. Med andre ord, personen har ingen makt. Som bedriftseier er 647 

man ikke ivaretatt av AML. Viser man motstand så kan konsernet velge å gi franchisekontrakten til en 648 

ny kjøpmann når den går ut. Dette skaper et enormt press på arbeidsgiveren, som igjen går utover 649 

arbeidstakerne ved å ha så enorme insentiver til å presse ned lønningene. Det fører til en 650 

bedriftskultur som ikke ønsker fagforeninger velkommen. Det er en sammenheng mellom at det kun 651 

er 17,1% av alle Rema 1000 butikker som har tariffavtale, mens den er langt høyere i Coop SA. Den 652 

ene benytter seg grovt av franchisemodellen, mens den andre gjør det ikke. 653 

 Oslo Ap mener at: 654 

- Staten må gå i dialog med Handel og Kontor i Norge for å lage et forslag til styrking av lovverket som 655 

ivaretar butikksjefer og regulerer franchisemodellen. 656 

Styrke streikeretten i Norge 657 

Det er ingen tvil om at arbeiderbevegelsen står sterkt i Norge, men det er paradoksalt at vi er et av 658 

landene hvor streikeretten svakest i Vest-Europa. Streikeretten er grunnleggende menneskerett, 659 

nedskrevet i både FNs og de europeiske menneskerettighetene. En av de største truslene 660 

fagorganiserte opplever mot streikevåpenet er statens villighet til å benytte seg av tvungen 661 

lønnsnemd. 662 

Tvungen lønnsnemd er et kraftig verktøy i et trepartssamarbeid, streikeretten går ikke over folkets 663 

rett til liv og helse. Dessverre er det et verktøy som har blitt misbrukt av samtlige regjeringer i nyere 664 

tid. Norge er f.eks. blitt sterkt kritisert av den europeiske sosialpakten for sin hyppige bruk av 665 

tvungen lønnsnemd. Sist eksemplifisert gjennom sykehusstreiken i 2019 hvor Fagforbundet og Delta 666 

inngikk et samarbeid om å ta ut streikelister som ikke ville gå utover sykehusenes kapasitet til å 667 

håndtere viktige pasienter. Arbeidernes rettighet til å legge ned sitt eget arbeid i protest mot 668 

arbeidsgivernes vilkår må styrkes. 669 

Dette er spesielt vår oppgave da det kommer tydelig fram fra oppgjør i offentlig sektor at resultatet i 670 

forhandlinger under tvungen lønnsnemd går i arbeidsgivernes favør. 671 

Oslo AP mener at: 672 

-         Streikeretten i Norge må styrkes gjennom at staten gjennomgår og minsker bruken av tvungen 673 

lønnsnemd. 674 

-          Sette ned et utvalg som skal gjennomgå riksemeklerinstituttet for å se hvordan  det kan 675 

tilpasses for å bedre ivareta offentlig ansatte under tvungen lønnsnemd. 676 

Begrunnelse: 677 

Det er viktig tematikk som ikke er tatt opp av redkasjonskomiteen 678 



6. Antirasisme 679 

Forslag 7.6.0 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 680 

Linje 908. legge til 681 

opprette nasjonalt referansebibliotek “som endel av nasjonalbiblioteket” i Oslo for antirasitisk 682 

litteratur. 683 

Begrunnelse: Ved å legge dette til nasjonalbibloiteket sikrer man både faglighet og oppfølging over 684 

tid. 685 

Forslag 7.7.1 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 686 

linje 922-923  687 

stryk 688 

Begrunnelse: Ikke nødvendig å ha med dette i en uttalelse og essensen blir ivaretatt i neste 689 

endringsforslag for linje 924. 690 

Forslag 7.7.2 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 691 

linje 924. endre til  692 

"Enighet om en ny retning på landsmøtet i 2019 etablerte en ny retning for migrasjonspolitikken [...]" 693 

7. Uttalelse om innvandring 694 

Forslag 7.7.0 fra  Grønland Tøyen Gamlebyen Arbeiderpartilag 695 

linje 1024. Legge til: 696 

Tannhelse-reform  697 

Arbeiderpartiet har i regjering bevilget offentlig støtte til nødvendig tannbehandling for stadig flere 698 

grupper. Tannhelsen må nå bli likestilt med den øvrige helsetjenesten. Arbeiderpartiet har 699 

programfestet at vi vil ha en gradvis utvidelse av den offentlige tannhelsetjenesten. Vi bør 700 

konkretisere tydelige mål for dette, med basis i en milepælsplan. Dette kan være i form av pristak på 701 

tannhelsebehandling der dette ikke dekkes av andre støtteordninger, slik at nødvendig 702 

tannbehandling blir mulig for alle. For pasienter med store tannhelseutfordringer bør gjelde en 703 

ordning med frikort etter en gitt beløpsgrense. Forebyggende arbeid for bedre tannhelse bør også 704 

styrkes, særlig blant barn og unge. Saken om en tannhelsereform bør utredes med tanke på konkret 705 

utforming og bakes inn i budsjettene over en periode 706 

 707 

Oslosaker 708 

Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn. Generell kommentar: 709 

Fraværsgrense og ruspolitikk bør flyttes til nasjonale og internasjonale saker.  710 

8. En ny retning for ruspolitikken 711 

Forslag 7.8.0 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 712 

Linje 73.  713 

Stryk hele setningen som starter med "I tillegg vil vi gi [...]" som starte på linje 73. 714 



Begrunnelse: Et åpent værested er ikke i tråd med verken strategi for rusfeltet eller lovverket. 715 

9. Samferdselspolitisk uttalelse 716 

Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn. Kommentar: Generelt en 717 
svært bred uttalelse. Red.kom bør vurdere å flytte delene spesielt knyttet til arbeidsliv, eventuelt 718 
endre tittel.  719 

Forslag 7.9.0 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 720 

Linje 99. Ny setning: 721 

"Prinsippet om at forurenser betaler, skal ligge fast".  722 

Begrunnelse Når man først lager rettesnorer for samferdsel som lener seg mot miljøperspektivet så 723 

er det snålt om man ikke stadfester at «forurenser betaler» prinsippet ligger til grunn. Ethvert seriøst 724 

parti må anerkjenne det om man vil gjøre noe med klimautslippene 725 

Forslag 7.9.1. fra Thore Pettersen, Sagene.  726 

Linje 105. Legge til: 727 

Det har vært en revolusjon angående kortere personforflytning de siste årene med tanke på el-728 

sparkesykler i byen. Disse skaper ikke bare hurtige reiser, men er også et miljøproblem visuelt der de 729 

ligger og slenger i busk og kratt. De utgjør også en fare for fotgjengere når de ligger eller står på 730 

tilfeldige plasser på fortauene. De er både raske og tunge og er vonde å støte på som fotgjenger. 731 

Ressursmessig er det også et problem med kort levetid da de ofte håndteres for hardt. 732 

Forslag: El-sparkesykler for utleie må ha en ordning med parkering på anviste plasser og ikke ha 733 

mulighet til og kjøres på fortauer. 734 

Forslag 7.9.2 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 735 

Endringsforslag Linje 117 - 119 736 

Oslo Ap er positive til at kommunen utreder mulige modeller for desentralisering av arbeidsplasser i 737 

byen vår som krever mindre reisevei for de ansatte. Kommunen kan utrede modeller for tilpasset 738 

bruk av hjemmekontor for de ansatte, kontorfellesskap på tvers av etater ute og andre fleksible 739 

arbeidsmetoder. Kommunen må også utrede for utfordringer knyttet til arbeidsmiljø, produktivitet, 740 

kostnader, ansvaret til Oslo kommune som arbeidsgiver og andre relevante omsyn. 741 

Hjemmelet for hjemmekontor er basert på å være et gode for arbeidstaker, etter initiativ fra 742 

arbeidstaker, og må derfor naturligvis forankres hos partene i arbeidslivet. For at hensynet til de 743 

fagorganiserte skal ivaretas mener Oslo Ap at et slikt arbeid bør initieres gjennom å invitere til et 744 

partssammensatt utvalg. Det er naturlig at kommunen også garanterer for kompensasjon for at 745 

arbeidstakere omgjør sitt private hjem til en arbeidsplass. 746 

Forslag 7.9.3 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 747 

Linje 186:  748 

Oslo Arbeiderparti vil vi fortsette å jobbe for at det blir enklere å reise kollektivt for eldre og 749 

bevegelseshemmede, med Rosa buss som modell. 750 

Forslag 7.9.4 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn 751 



Linje 253: 752 

I Oslo skal du kunne bo trygt hjemme, på tross av helseutfordringer og økende alder. Denne 753 

muligheten gjør at helsetjenesten må tilpasse seg og være mer tilgjengelig for de som ønsker å bo 754 

hjemme.  Stadig flere vil motta helsetjenester fra både primærhelsetjenesten og 755 

spesialisthelsetjenesten i eget hjem. Det betyr at parkering og mobilitet blir vesentlig for å yte gode 756 

tjenester i tråd med pasientens rettigheter. Oslos Arbeiderparti vil jobbe for å tilpasse disse 757 

tjenestene til hverandre, slik at løsningene blir bærekraftige for helsetjenesten og miljøet. 758 

10. Studieplasser til Søndre Nordstrand 759 

Fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn: Støtter intensjonen, foreslår 760 

å stryke referansene til Djuve, og heller eier dette selv.  761 

11. Oslomarka for natur og mennesker 762 

Forslag 7.11.0 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn. 763 

Linje 301: Erstatte med:  764 

I dag er det kun 11 prosent av skogen som er ren naturskog.  765 

Forslag 7.11.1 fra Ellen Rønning-Arnesen på vegne av Styret i Oslo Arbeidersamfunn. 766 

Linje 318: 767 

Oslo Arbeiderparti vil fortsatt jobbe for at infrastrukturen i Oslomarka skal være god, slik at det blir et 768 

trygt fristed for de som vil ut på tur.  769 

12. Park i Nydalen 770 

13. Oslo Fengsel 771 

Forslag 7.13.0 fra Farukh Qureshi 772 

linje 337/338. Opprinnelig setninger: "Oslo Arbeiderparti mener derfor at det må ligge et fengsel i 773 

eller i umiddelbar nærhet til Oslo." 774 

Stryke: "eller i umiddelbar nærhet til".  775 

Da blir setningen: Oslo Arbeiderparti mener derfor at det må ligge et fengsel i Oslo. 776 

Begrunnelse:  777 

Samfunnsoppdraget til kriminalomsorgen er å gjennomføre straff og varetekt på en måte som er 778 

betryggende for samfunnet, og som gir den innsatte mulighet til å ta tak i sine utfordringer. 779 

Overgangen fra straff til frihet er komplekst og krever at mye er på plass. Det fordrer at feks NAV 780 

kommune er tett på så tidlig som mulig, og det samme gjelder frivillige organisasjoner som jobber 781 

opp mot samme problematikk. 782 

Det er vesentlig for Oslo-borgere at de får mulighet til å sone straffen eller eventuelt bli plassert i 783 

varetekt i nærheten av sitt hjemsted. De er borgere av Oslo, og det vil gjøre det lettere for dem å 784 

pleie kontakt med sin familie og venner. Som også er vesentlig for tilbakeføringsaarbeidet.  785 

Vi har kunnskap om at de innsattes sosioøkonomiske  bakgrunn og levekår, og det vil medføre en 786 

ekstra byrde for deres pårørende hvis feks reiseveien for å kunne gjennomføre besøk øker vesentlig.  787 



Oslo fengsel har massiv fagkunnskap om straffegjennlmføring og håndterer tidvis svært krevende 788 

innsatte. Konsekvensene av å flytte fengselet ut av byen kan i verste fall medføre en kraftig forvitring 789 

av denne kompetansen. 790 

 791 

14. Maridalen – gårdsbrukenes fremtid 792 

Forslag 7.14.0 Fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilag 793 

Linje 374. Legge til nytt kulepunkt: 794 

Også med eiendommer som dette bør prinsippet om leie til eie kunne praktiseres gitt at samfunnets 795 

føringer følges. 796 

15. Nei til dagens fraværsgrense  797 

16. Næringsråd i Oslos bydeler 798 

Forslag 7.16.0 Fra Linn Andersen på vegne av Fagbevegelsens Arbeiderpartilag 799 

Linje 414. Legge til: 800 

Arbeidstakerrepresentanter" etter "bydelspolitikere".  801 

Begrunnelse: Det er viktig at arbeidstakere er representert i råd hvor kapitalen er representert. 802 

Forslag 7.17.0  Fra: Helge Flø Kvamsås (Sinsen og Carl Berner Ap-lag), Mads A. Danielsen (Hasle 803 

kretslag), Lars Jansen (Hasle kretslag), Fatima Ali Madar (Grünerløkka Arbeiderpartilag), Ragnhild 804 

Sjoner Syrstad (Sagene Arbeiderparti), Jørgen Foss (Sagene Arbeiderparti), Vemund Rundberget 805 

(Sinsen og Carl Berner Arbeiderpartilag), Åsne Burgess Øyehaug (Grønland/Tøyen/Gamlebyen 806 

Arbeiderpartilag)  807 

Linje: 418 Forslagsnummer: Nytt forslag nr. 17. Sette inn: 808 

17. Sommerjobber til ungdom 809 

Arbeid til alle er jobb nummer en. Det å få folk i arbeid, og særlig ungdom, vil være en viktig oppgave 810 

på vei ut av koronakrisa. 811 

 812 

Statistikk fra SSB viser at andelen av ungdommer som har sommerjobb, er nesten halvert fra slutten 813 

av 1990-tallet og frem til i dag. Det er et samfunnsproblem når færre ungdommer 814 

får erfaring fra arbeidslivet i form av sommerjobb. Framtidsutsiktene til våre ungdommer bedres hvis 815 

vi legger til rette for at alle ungdommer som ønsker det får seg sommerjobb. 816 

 817 

Tall fra SSB viser også at ungdom med foreldre med lave inntekter generelt stiller bakerst i 818 

køen for å få sommerjobb. Arbeidserfaring i ungdomstida er ofte viktig for å få jobb 819 

senere i livet, særlig første jobb, kan mangel på sommerjobber bidra til at det oppstår nye 820 

klasseskiller. Det å sørge for at alle får sommerjobber er en liten investering med en stor gevinst i 821 

framtida. Det at flere får jobberfaring og er i arbeid senere i livet, betyr svært mye både for 822 

lokalsamfunn og for fellesskapet vårt. 823 



Os kommune i Innlandet har en ordning hvor alle mellom 15 og 18 år får minst tre ukers 824 

arbeidserfaring i løpet av ungdomstida. Kommunen legger vekt på at alle som får sommerjobb, skal 825 

med det få den grunnleggende innføringen i både plikter og rettigheter man har i arbeid, som 826 

punktlig oppmøte, hva som forventes i arbeidstiden og lønn etter tariff. 827 

Vegårdshei kommune har en tilskuddsordning for å få ungdom ut i sommerjobb. Der har kommunen 828 

gitt et tilskudd til næringslivet som gir sommerjobb til ungdom i tidsrommet juni-august. 829 

Ungdommene må selv søke jobber via kommunen, og ungdom som ansettes av private aktører kan få 830 

hele eller deler av lønnen dekket av kommunen. Ungdom blir her betalt etter tariff for den aktuelle 831 

bransje, og alle får arbeidskontrakt. 832 

I bydel Grünerløkka og flere andre steder i byen har bydelene hatt egne tilbud om arbeidsplasser for 833 

ungdom. Dette har vært svært populære ordninger, som har vært styrket og løftet frem av 834 

Arbeiderpartiet. Erfaringene viser hvor mye slike tilbud betyr for de ungdommene som er med. I 835 

bydel Vestre Aker brukte de byrådets sommerjobbordning til å tilby ungdom jobb i det regionale 836 

landbruket, som desperat trengte arbeidskraft etter at grensene ble stengt og sesongarbeidere ikke 837 

fikk komme til Norge. Flere av bedriftene valgte å fortsette med ungdomsprosjektet, også etter at 838 

grensene åpnet igjen for sesongarbeidere.  839 

Ved organisering i samarbeid med det lokale og regionale næringslivet, landbruket og andre 840 

relevante organisasjoner, samt kommunens egne tjenester kan vi sørge for at alle ungdommer i Oslo 841 

som ønsker det får jobberfaring. 842 

Et tilsvarende forslag som dette ble sist helg vedtatt på årsmøtet i Innlandet AP. 843 

Oslo Arbeiderparti vil: 844 

• At all ungdom i Oslo som tar initiativ og søker skal få sommerjobb via sin bydel eller 845 

kommunen innen fylte 19 år. 846 

• At dette organiseres i samarbeid med det lokale og regionale næringslivet, landbruket og 847 

organisasjoner samt kommunens egne tjenester. 848 

18. Uttalelser som ønskes opprettholdt  849 

Forslag 7.18.0 fra Katinka Riksfjord Sporsem, Sinsen/Carlberner 850 

Opprettholde forslag 5.1.13 fra Årskvinnekonferansen med kulepunktene som omhandler Oslo:  851 

Oslo Arbeiderparti vil at:  852 

- Oslo kommune og bydelene skal ha et proaktivt voldsarbeid i sin virksomhet, og skal til  853 

452 enhver tid ha en gyldig handlingsplan mot vold mot kvinner og vold i nære relasjoner  854 

453 - Byrådet i Oslo så snart som mulig skal utarbeide en oppdatert handlingsplan mot vold mot 855 

454 kvinner og vold i nære relasjoner, som skal inneholde konkrete tiltak og krise- og  856 

455 beredskapsplan. Oslo krisesenter og kompetansemiljøer skal involveres i arbeidet 857 

456 - Både Oslo kommune og bydelene skal ha voldskoordinator 858 

 859 

Forslag 7.18.1 Fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilaglag 860 



Ønsker å Opprettholdee forslag 4.1.8 New Public Management (hefte 6) og som et tillegg til vårt 861 
forslag inkorporer vi Innlandet Arbeiderparti:  862 

• Støtte Innlandet Arbeiderpartis nettopp vedtatte uttales om Foretaksmodellen sykehus. Vedlegges 863 
nederst i dette dokumentet 864 

Begrunnelse: årsmøtet i Innlandet Arbeiderparti vedtok følgende: 865 

VEDTATT UTTALELSE FRA INNLANDET ARBEIDERPARTI 866 

Helt konkret om foretaksmodellen vedtok årsmøtet i Innlandet Ap: 867 

Foretaksmodell sykehus 868 

Siden opprettelsen av helseforetakene har vi sett en økende tendens til byråkratisering og en 869 
redusert politisk styring av helseforetakene. For små bevilgninger til spesialisthelsetjenesten 870 
innebærer at hensynet til pasientene noen ganger må vike for økonomiske prioriteringer innenfor 871 
knappe rammer. Innlandet Arbeiderparti mener at dette ikke har ført til en god offentlig 872 
helsetjeneste med lik tilgjengelighet og god kvalitet. 873 

 874 

Arbeiderpartiet vil i sitt program innføre en tillitsreform og gi ansatte mer tillit og økt medvirkning, 875 
ved at markedstenkningen og målstyringen reduseres, og ved at vi tar sterkere politisk styring over 876 
vår felles helsetjeneste. Tillitsreformen tar avstand fra de negative effektene av New Public 877 
Management og tar fagfolks kunnskap og erfaringer på alvor. Det må erkjennes at 878 
markedsøkonomiske prinsipper ikke er egnet i en styringsform i helsesektoren, og at 879 
helseforetaksmodellen har mistet tillit hos befolkningen. Innlandet Arbeiderparti mener derfor at vi 880 
må endre styringsmodell, der sykehusene blir demokratisk styrt. Rammefinansieringen må 881 
forsterkes, og stykkprisfinansieringen må betydelig ned. Offentlig forvaltning legges til grunn for 882 
modellen sykehusene skal styres etter. 883 

Innlandet Arbeiderparti vil: 884 

• Avvikle foretaksmodellen slik den er organisert i dag. 885 

• Utrede og utvikle en ny styringsmodell for sykehusene/spesialisthelsetjenesten som: 886 

- Setter pasienten sterkere i hovedfokus og forenkler byråkratiet 887 

- Er mer politisk og demokratisk styrt 888 

- Er rammefinansiert 889 

Forslag 7.18.2 Fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilaglag 890 

Ønsker å opprettholde forslag 1.3.19 Delvis statlig eierskap i oppdrettsnæringen (hefte 3)   891 

Forslag 7.18.3 Fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilaglag 892 

Ønsker å opprettholde forslag 4.9.3 Gjengsleie (hefte 6) 893 

Forslag 7.18.4 Fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilaglag 894 

Ønsker å opprettholde forslag 4.9.3 Boligutvikling (hefte 6)  895 

Forslag 7.18.5 Fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilaglag 896 

Ønsker å opprettholde forslag 4.12.1 Livssyn (hefte 6) 897 

Forslag 7.18.6 fra Line Oma, Grønland Tøyen Gamlebyen AP-lag 898 



Opprettholde vedtak fra Årskvinnekonferansen om foreldrepengepedningen. Utvide 899 

foreldrepengeperioden til 52 uker med 100% lønn», og ønsker det inn i likestillingskapitlet i nasjonale 900 

og internasjonale saker. 901 

Forslag 7.18.7 fra Vider Birkeland på vegne av Fredsforum 902 

Ønsker å opprettholde forslag 4.1.6: Nytt forkortet, konkretisert og prioritert forslag til vedtak i 903 
sykehussaken (hefte 6) 904 

Forslag 7.18.8 fra Vider Birkeland på vegne av Fredsforum 905 

Ønsker å opprettholde forslag 4.1.7 Redd Ullevål før det er før for seint! (hefte 6) 906 

Begrunnelse: For ordens skyld;  selv om et representantskapet fatter et vedtak, er det selvfølgelig 907 

ingenting i veien for at et høyere organ, årsmøtet, kan behandle saken på nytt. Spesielt er det 908 

naturlig at dette skjer når behandlingen i det lavere organ var uheldig og skjev. I dette tilfellet fikk 909 

kun det ene forslaget som ble behandlet på forrige redaksjonsmøte , styrets eget forslag, en 910 

presentasjon og begrunnelse. 911 

Dessuten, den videre debatten viser at den manglende logikken i å gå inn for en omfattende 912 

utbygging av Gaustad for å overflytte Ullevåls funksjoner dit harmonerer svært dårlig med en 913 

opprettholdelse av Ullevål sykehus etter at oppgsavene er flyttet ut slik representantskapets vedtak 914 

innebærer.  915 

Videre gjør den stemoderlige behandlingen av det psykiatriske tilbudet som 916 

representantskapsvedtaket innebærer at en ny behandling påkrevet. Dette ble knapt berørt av 917 

styrets forslag og gjennomgang på møtet. 918 

Forslag 7.18.9 Fra Dag Einar Thorsen, Ellingsrud Arbeiderpartilag 919 

Ønske rå opprettholde forslag 4.11.1 i hefte 6 – dette er et forslag som ikke har kommet med 920 
forslaget til uttalelse fra redaksjonskomiteen for internasjonale og nasjonale saker i hefte 11. 921 

Forslag 7.18.10 Fra Dag Einar Thorsen, Ellingsrud Arbeiderpartilag 922 

Ønsker å opprettholde forslag 1.9.1 i hefte 3 – dette er et forslag med samme intensjon som det 923 
oppdaterte forslag 4.11.1 i hefte 6, men som ikke har kommet med i forslaget til uttalelse fra 924 
redaksjonskomiteen for oslosaker i hefte 12. 925 

19. Vedtekter 926 

Forslag 7.19. 0 fra Ole Jacob Kjendlie på vegne av Bygdøy-Frogner Arbeiderpartilag 927 

Linje 228. Kulepunkt  928 

Ordet …sekretær…. Opprettholdes 929 

Begrunnelse: 930 

Det er kun sekretæren som er valgt av Årmøtet, ansatte kommer og går. 931 


